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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján szóbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani. 

A szóbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Pintér Sándor, belügyminiszter 

A szóbeli választ igénylő kérdés címe: "Mit terveznek a légimentő bázisokkal?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

Ma  jelenleg  Magyarországon  8  mentőhelikopter  van,  így  7  állandó  bázis  működtethető
biztonsággal.  A helikopterek  és  a  légimentő  bázisok elhelyezését  gondos  mérlegelés  után  lehet
kiválasztani:  építésüket  úgy  kell  megtervezni,  hogy  közöttük  minél  kisebb  legyen  a  lefedetlen
terület,  valamint az átfedés.  Itt  olyan szempontokat  vesznek figyelembe,  mint az ország alakja,
domborzata,  a  logisztika,  a  bevetési  kör  és  természetesen  a  rendelkezésre  álló  kapacitások.
Láthatjuk  tehát,  hogy  végső  soron  ez  is  pénzügyi  kérdés.  A  legfőbb  szempont  azonban  az
esélyegyenlőség kérdése kell hogy legyen, azaz, hogy a bevetésre induló gépek negyedórán belül
minél több emberhez, minél nagyobb területen odaérjenek a helyszínre. Hazánkban ez nagyrészt
megvalósul,  de  tudomásom szerint  Nyugat-Dunántúl  jelentős  részére és  Győr környékére ennél
később  jut  el  a  gyors  segítség.  Szombathelytől  Győrig,  Sárvártól  Sopronig  nem  biztosított  a
mentőhelikopter 15 percen belüli kiérkezése.

Erre tekintettel folyik a bevetési területek újratervezése, nemrég épült meg az új modern szekszárdi
létesítmény, így a pécsi légimentők odaköltözhetnek. Sajtóértesülések szerint már Pápa is a tervek
között szerepel. Kérdezem Tisztelt Miniszter Urat, hogy a pápai bázis építése valóban tervben van-
e?  Amennyiben igen,  valamelyik  állandó  bázis  helyett  vagy a  jelenlegi  7  mellett  épülne  meg?
Mikorra tervezik ennek indítását?

Milyen  terveik  vannak  a  légimentés  egészét  illetően?  Van-e  tudomásuk  alkatrészellátási
akadozásokról az ukrajnai helyzet miatt? Tekintettel arra, hogy a helikopterek átlagéletkora 16-22
év, tervezik-e a géppark megújítását, folynak-e tárgyalások ez ügyben?

Várom érdemi válaszát!

Tisztelettel, Balassa Péter


